
 19.06.22שהתכנסה בתאריך וצעירים ועדת נוער  - פרוטוקול 

,  ומודל הקמת מרכזי נוער עירונייםלנוער חופשת הקיץ בנושא  וצעירים התקיימה ועדת נוער 19.06.22בתאריך 
 הועדה התקיימה באופן פרונטלי ביד לבנים. 

 משתתפי הפגישה:  

 ראש העיר ,חיים ברוידא 

  מועצת העירענבר הוכברג, חברת 

 הוועדה, מנהלת מח' נוער וצעירים  מזכירתתלמי, -סיגל מצר 

 נציגת ציבור ,סמדר ברון 

 מנהלת מדור התנדבות נוער , עידית רוזנטל שובל 

 מנהל מועדון המרתף וסיירת שטח , )צ'ינו( דמיאן סמולקין 

 מנהלת מדור מנהיגות ויזמות נוער ,עדי פרילינג אנקורי 

 אירועים והכנה לצה"ל  מנהלת יחידת ,מיכל נדלר 

 מתאם תנועות הנוער ,שמואל בללי 

  רכזת תיכונים בשירות הפסיכולוגי אוריאלישרון , 

 העירונית  גדי אלכסנדר, מזכ"ל מועצת הנוער 

  העירונית  דוברת מועצת הנוער ,טלשיראלה 

 ירוניתהעוער הנמועצת נציג  ,עילאי רגב  

 

 הועדה  סדר היום של

 בעיר ולהצגת מודל הקמת מרכזי נוער עירוניים התכנסה לדיון בנושא קיץ לנוער  וצעירים ועדת נוער

 סדר היום:

   ע"י מיכל נדלר, מנהלת יחידת אירועים והכנה לצה"ל רב גילית ורב תחומית ,ת ענפה יופעילו  הצגת תוכנית ❖
הל מרתף הנוער סיירת השטח, נתונים ומוקדי התאספות של בני נוער בלילות ע"י דמיאן סמולקין, מנהצגת  ❖

 וצוות שטח
 הצגת מערך קורסים ואפשרויות התנדבות בחופשה ע"י עידית שובל רוזנטל, מנהלת תחום התנדבות נוער   ❖
הצגת מודל למרכזי נוער בעיר כמענה לצו השעה  ע"י עדי פרילינג אנקורי, מנהלת תחום מנהיגות נוער  ❖

 וחברי מועצת הנוער העירונית. 
 ער בחופשה והתייחסות לפוסט קורונהבצרכי בני הנופתוח  דיון ❖

 

 סיגל מצר תלמי  –דברי פתיחה 

המחלקה לנוער    שיצרה לחופשת הקיץ תוך התייחסות למעטפת ההוליסטית ועדהסדר היום של ה הציגה את
 .  וצעירים

 ראש העיר, חיים ברוידא  

לחוות   לצמוח,ראש העיר התייחס לחשיבות הרבה שהוא נותן למציאת מענים וסביבה תומכת ומאפשרת לבני הנוער 
מניעת תופעות מסכנות  עוד הוסיף כי  .בעירת המוגנות שלהם ביטחונם ותחוש תוך שמירה על ולהתמודד עם אתגרים

יפעל לקדם נושאים אלו בשיתוף בני הנוער כי הוא הן על סדר יומו באופן שוטף ושל בני הנוער בקרבם או בסביבתם 
 בלשכתו. שאף הוזמנו לפגישה 

 עדי פרילינג אנקורי, מנהלת מדור מנהיגות ויזמות נוער 

אוכלוסיית יעד שיש  .הציגה את מתווה מרכזי הנוער בעיר כפורמט מיטבי העונה לצרכי בני הנוער בשעות הפנאי
. עדי ציינה כי בהמשך לסקרים  פעילותה לא פחות ממסגרות החינוך הפורמלי ובהמשך לולהכיר בשאיפותיה ואופניי 

מתחם  ל בדומהלשהייה, בילוי ולמידה חופשית ) אשר מיודעים מתחמיםלשנערכו מול בני הנוער חוזרות בקשות 
בוגרים מרחב הימצאות אשר מלווה על ידי מ ם לכל בני הנוער באשר ה יעניקוכאשר מתחמים אלו  הצעירים(

ציע אפשרויות לפיתוח אישי, למפגש חברתי ולשהייה ממושכת. מרכזים אלו על פי בקשת י . המתחםמשמעותיים
חלל מתקדם ללמידה בקבוצות או בפרטני )ביקוש  , בר קפה, הנוער צריכים להכיל חלל מועדון הכולל פינות ישיבה

דרי פעילות רב תכליתיים היכולים לשמש  שניים עד שלושה חו מתחם חיצוני של חצר אדיר לפינות למידה(,



להשכרה לימי הולדת או  ובנוסף יהיו ניתנים  קריוקי, חזרות, מחשבים, מפגשי מנהיגות ושיח פעילויות כמו ל
 מפגשים חברתיים מאורגנים.  

כמו  ניתן לאתר שטחים  להקמה של מבני קבע עדציינו כי ו של מרכזי הנוער עדי וסיגל הציגו את התפיסה הרחבה
יביל, חדרי ספח למבנים ציבוריים או כל רעיון שיכול לאפשר מתחמים נגישים להניח ניתן  שטחים פתוחים בהם

 להתנייד בני הנוער בקלות.  וכלואליהם י ,בשכונות העיר

 ראש העיר, חיים ברוידא  

תוך בחינת מבנים, שיתופי  וזאת נוערדפים לשהיית בני העאותם מקומות מו  תוכנית אשר מציינת את ביקש להגיש
פעולה וחיבורים אשר מאפשרים לצאת לדרך עד לבניית מרחבים קבועים. כמו כן ציין כי ישנה תוכנית להקים 

העלה אזורים כמו אזור הכניסה   ראש העירברחוב אופסטרלנד מבנה עירוני רב שימושי שיכלול גם קומת נוער. 
מבנים סיפר כי היום העירייה מחייבת יזמים להקצות חלק מהבניינים לטובת ור , נאות שדה, הפארק,נווה זמ לאמפי

 .  עירוניים וציבוריים

 )צ'ינו(, מנהל מועדון המרתף וסיירת שטח  דמיאן סמולקין 

 אלו הציע את אזור החניון של גמלא מילניום לטובת מתחמים

 ראש העיר, חיים ברוידא  

 על מיקום זהביקש לקבל משמעויות 

 ענבר הוכברג, חברת מועצת העיר

והעלתה לבחינה את נושא המעטפות מעל  ,חיזקה את בקשת בני הנוער למתחמים כאלה בשכונות המתפתחות בעיר
 .גני הילדים שנבנים בשכונות החדשות תוך בחינת כניסות נפרדות

 ראש העיר, חיים ברוידא  

ר וביקש למצוא ולאתר בכל שכונה מקום למרכז נוער קטן לרבות מקלטים, מעטפות, חניון  חיזק את הרעיון של ענב
 נאות שדה ועוד.. ב כמוגמלא מילניום וחלקים ציבוריים במבנים מסחריים 

 תלמי, מזכירת הוועדה, מנהלת מח' נוער וצעירים -סיגל מצר

 שכונה מבקשת לנעוץ בכל היא ר, ביקשה שלצד ההירתמות המוערכת למציאת פתרונות ביניים לטווח הקצ
 .  עיר-תוכנית בנייןשטח המוקצה למרכז נוער לכלל בני הנוער בעיר בשמוקמת/ קיימת 

 מנהלת יחידת אירועים והכנה לצה"ל , מיכל נדלר

הציגה את שפע פעילויות הקיץ המובלות על ידי המחלקה לנוער וצעירים בשעות הרלוונטיות לבני הנוער בחופשה,  
 ים, תחומי עניין ושעות הפעילות. אהתייחסות לצרכים המשתנים על פי גילתוך 

 ראש העיר, חיים ברוידא  

 ביקש להבין כיצד בני הנוער ידעו על הפעילות המבורכת שנעשית בקיץ.

 מנהלת יחידת אירועים והכנה לצה"ל , מיכל נדלר

לוקת תעודות סיום השנה הן בערוצי המדיה  דרך הפרסום והשיווק לבני הנוער את מערך הפעילויות הן בח עלפירטה 
ציינה כי  מיכל באופן שוטף. תעובד המחלקה השונים של המחלקה והעירייה והן בכל מסגרות וגופי הנוער איתם

 עוקבים. 2,800האינסטגרם של נוער רעננה הוא מהמצליחים והמשפיעים ביותר בקרב העיריות ויש לו 

 ראש העיר, חיים ברוידא  

הרחבת מתחמי  ו פארק, שיתוף פעולה עם הפארק האתגריבמרחבי ה על שימוש לקדם התייעצות עם בני הנוערביקש 
  . זולות

 ענבר הוכברג, חברת מועצת העיר

 מרכ/ פעילויות לנוער. העלתה את נושא ייעוד הפארק האורבני )מתחם המנגלים( לטובת 

 מנהלת יחידת אירועים והכנה לצה"ל , מיכל נדלר

  יותשחו מסיבות, סטנדאפים, מרחבי זולות, לייזר טאג, באולינגכמו  וציינה כי לצד מגוון רחב של פעילויותהוסיפה 
ת המלוות כולן ברכזי נוער מקצועיים מטעם המחלקה לנוער וצעירים, פעילות הקיץ כוללת גם מענים ולילי

ידה ושיח בתשעה באב, מערך קורסים  להמשיך ולפעול, ערב למ ,למסגרות נוער שפועלות במהלך כל השנה  םספציפיי



בערוצי  עם בני הנוער  ואפשרויות להתנדבות, מענה לזכויות נוער בעבודה, ערב הכנה לצו ראשון וקשר ישיר ורציף 
 השונים.  המחלקה

 עידית רוזנטל שובל , מנהלת מדור התנדבות נוער 

את ההתנדבות שימשיכו לפעול ומקומות את הציגה את מערך אפשרויות ההתנדבות של בני הנוער בחופשה, 
איסוף ילקוטים לנזקקים  פרויקט, "מוכר ותורם"יום התנדבות ביד שרה, יריד נוער  כגוןייחודים הפרויקטים ה

  ,בסקר שנערך , תחו במחלקה על פי בקשת בני הנוערוועוד.. כמו כן הציגה עידית את הקורסים הייחודים שפ
אילוף  קורס על ידי איחוד והצלה, שמועבר מע"רים   קורס שפת הסימנים, קורס ומפורסמים בקול טיקט לציבור:

מחויבות  רו כשעות ככלבים וקורס של ארגון ההסברה הבינלאומי "תבל" . עידית הוסיפה שחלק גדול מההכשרות יו
 בתיכון. אישית

 דוברת מועצת הנוער טלשיר, אלה 

. לפיתוח יזמות בקרב בני נוער, בה היא לוקחת חלקב"יוניסטרים", מסגרת הנוער  קבוצתהאת המיזם של  הציגה
שלא ניתן , צמיד קל לנשיאה -שפיתחו עם המיזם , 21.6ב בירושליים תשתתף בחצי הגמר אלה סיפרה כי קבוצתה

הוסיפה שפעילויות מעין אלה הן משמעותיות ופותחות  . אלההמיועד לאלרגנים) המחליף את המזרק(לשכחה 
 . עירב ותר, והן חלק בלתי נפרד מפעילויות הנוער המוצעעולמות ללא מעט בני נוע

 )צ'ינו(, מנהל מועדון המרתף וסיירת שטח  דמיאן סמולקין 

איתם נפגשת סיירת    ,הציג את תמונת המצב של בני הנוער ברחובות, בשדות ובשטחים הפתוחים בעיר ומחוצה לה
השטח שעובדת בהובלתו מזה שנתיים מידי יום. הסיירת מגיעה לכל המוקדים תוך שיתוף פעולה מלא עם בני הנוער, 

פתח בכך שכל הילדים הוא  .שופט משרה בטחון בזמן מצוקה ולא מבקר או  אשר הרואים בה גוף תומך, מסייע
תחנת הדלק מנטה, מאחורי  במתכנסים באזור יד לבנים,  , הםובנמצאים ברח בעיר בתי הספר מכיתה ז' ועד יב' מכל

חזרו לבנות זולות ומתחמי שהיית ובמקומות נוספים בעיר, הוא ציין כי הם  4רחוב היערה ליד כביש בתחנת הרכבת, 
 כמות השתייה והסמים בעלייה והגיל של המשתמשים יורד. צ'ינו סיפר שבפעילותם הם רואים שלילה. 

על החשיבות  סכנות ו ועלמנכיצד הסברה ושיחות, הקשבה קיום עיקר הפעילות של הסיירת היא שהוסיף ואמר 
מפנה   הז לצד לבני הנוער. תוך הענקת תחושת ביטחון , כל זהלקיחת אחריות מצד בני הנוער על הסיטואציהשב

עדים  כי הםהוסיף  ינו'צגורמי סיוע במידת הצורך.  הקיזעמם וילגורמים מקצועיסיירת השטח את בני הנוער 
  300-400 ,מקום כינוס מרכזי לבני נועראשר משמשת כרחבת יד לבנים מוקדים בעיתים כמו  צייןהוא לערבוב גילאי 

חזר וציין כנקודה מדאיגה את העלייה בשימוש בסמים לעומת ירידה ובני נוער ביום שישי מכל הגוונים והגילים. 
 . 12בגיל המשתמשים שיורד לגיל 

   , רכזת תיכונים בשירות הפסיכולוגיאוריאלישרון 

 מדברת על כך שבמחקרים שנעשו פוסט קורונה עולה כי דווקא המיניות ירדה לטובת שמרנות ופחד ממגע וקרבה. 

 סמדר ברון, נציגת ציבור 

סם עד לסגירתו ונושא ההפחדה וההענשה כבר אז הובן כלא רלוונטי עבור בני הנוער ושיש -יתפה כי הייתה יו"ר אלש
 בשימוש. ותצורך בהדרכה והסברה על החומרים והסכנות הטמונ

 גדי אלכסנדר, מזכ"ל מועצת הנוער

ציין כי המשיכה  הוא פוגש אותם.לא  הנושאהדגיש שבני הנוער חייבים להגיע בעצמם לתובנות ולמסקנות כי אחרת 
 כמשהו מרגיע וגם ממקום של להיות חלק, מתוך לחץ חברתי. תוסיתפ מתוךלסם מגיעה 

 סמדר ברון, נציגת ציבור 

 .מקור לתחושת שייכות מתוך לחץ חברתי  הם סמיםהחיזקה את הנושא ש

   , רכזת תיכונים בשירות הפסיכולוגיאוריאלישרון 

  היא ציינהמרכזת את התיכונים וגם הפסיכולוגית של תיכון מטרו ווסט, ר שאסיפרה כי היא פסיכולוגית מהשפ"ח 
כי בני הנוער ולבית הספר  להכניסו ל לרכושקכי את הג'וינט  הוסיפהכי לבעיות מורכבות פתרונות מורכבים. 

מוכח ממחקרים שעד היא דיברה על כך ש בעצמם "בדרך טבעית" בחרדות והסמים נתפסים כפתרון לכך. "מטפלים"
הסמים גורמים לפגיעה מוחית בלתי הפיכה, הפחתת יכולת זיכרון, קשיי הסתגלות, התמודדות עם קשיים   21גיל 

התמודדות עם לחצים. כמו כן הוסיפה כי חשוב לתת לבני הנוער להיות  חוסר יכולת ואתגרים, קשיים לימודיים ו
 היא הוסיפה על ב של מרכזי הנוער שלהם על מנת ליצור משמעות ושותפות בעשייה.חלק אינטגרלי בבנייה ובעיצו

יוצאים מהבית  אשל החשיבות של מרכזים מופרדים גילאית והעלתה את נושא בני הנוער ה"גיימרים והחרדתיים" 
על מנת להגיע  םווירטואליימרחבים עירוניים של  ינהבחכפתרון  ציעההיא השזו אוכלוסייה הולכת וגדלה וומהחדר 

 לאותם בני נוער.



 

 

 )צ'ינו(, מנהל מועדון המרתף וסיירת שטח  דמיאן סמולקין 

מדגיש כי כל עוד החוק לא נותן הגנה וגבולות ברורים לאנשי השטח, מאוד קשה לפעול כי בני הנוער מזהים את 
ם כל ילד הוא "העורך דין של עצמו"  היווש טרה והביטחוןשאנשי המ על "ומצפצפים"  חוסר היכולת שלהם לפעול

 ומודע לזכויותיו. 

  מועצת נוער עירוניתנציג  , עילאי רגב

מתייחס לגיימרים, וטוען שהם ישארו בבית כי המקום נגיש, קל ולא מצריך מאמץ. בהקשר לאלכוהול הוא מציין  
זהו שקשה מאוד לחנך בני הנוער, שאלו והכבריחה, כל ילד שרוצה לברוח ממשהו פונה למקומות וא משמש שה

 משהו שיש לחנך אליו מגיל צעיר יותר.

 תלמי, מזכירת הוועדה, מנהלת מח' נוער וצעירים -סיגל מצר

צות או  הציגה תפיסה של קשר אישי, מנטורים אישיים, שיכולה להתאים להגעה לבני נוער שאינם חלק מקבו
ממסגרות פעילות וזקוקים להכוונה, למשמעות ולהקשבה. מציעה לבחון תפקיד במחלקה שדומה למה שנעשה  

.מענה שהוא לא  בסיירות השטח אך במסגרת פגישות אישיות )כמו בייעוץ לימודים בקרב צעירים או הכנה לצה"ל(
 . יחותפתעובד סוציאלי או פסיכולוג אלא בשיח עם נציג נוער המאפשר  בדמות

 גדי אלכסנדר, מזכ"ל מועצת הנוער

ציין כי לבני נוער כיום יש מצבי רוח משתנים, הם לא בוחרים בהכרח ללכת ליועצת או לפסיכולוגית אך אם מישהו 
ייתכן שבני הנוער היו פורקים   ושואל "מה שלומך"? היה עובר בבית הספר או במרחב העירוני )כפי שעושה הסיירת( 

כל מה שקורה בתקופת הנעורים הוא פועל יוצא של מה שחונכת והוסללת אליו בגיל  ומעבדים את רגשות אלו. 
הצעיר והוא מציע להכניס התנדבויות בגיל צעיר יותר, כבר בכיתות א' ב' וזאת מפני שילדים פחות שיפוטיים ויאמצו  

 יותם. זאת כדרך חיים שתהפוך לבסיס איש

   , רכזת תיכונים בשירות הפסיכולוגיאוריאלישרון 

כולוגים אינם יכולים לפנות אקטיבית בלי אישור הורים לנערים. אבל לנער או הנערה  סימציינת שעל פי חוק, הפ
פגישות בלי לספר לאף אחד. כלומר בני נוער   2עד  ולקיים ח בכל גיל ולבקש פגישה עם פסיכולוגים"מותר לפנות לשפ

וסיפה כי הקו החם ימשיך לפעול בקיץ והיא תעביר שרון ה. פסיכולוג מטעמם מבלי לעדכן את הוריהם כולים לפגושי
 פרטים לערוצי הנוער השונים. 

 ענבר הוכברג 

כי בפורמים נוטים לדבר אך   העשייה. ציינ המלמד ומכוון הה לכל המשתתפים על הדיון המשמעותי, תודהו סיכמה
ה לצוות המקצועי של המחלקה לנוער וצעירים על  תוד החשוב גם לצאת עם החלטות עירונית משמעותיות לביצוע. 

 עשייה מאומצת, בלתי מתפשרת, מקיפה ומקצועית עבור בני הנוער לאורך כל השנה ולקראת הקיץ במיוחד. 

 הועדה סיכום 

תהיה מחולקת לאופציות לפי   התוכנית לרבות אפיון המרכזים ומיקום. למרכזי נוער, תוכנית לראש העיר . תוגש1
מנהלת המחלקה לנוער וצעירים ועדי פרילינג אנקורי ומועצת  ,סיגל מצר תלמי ותוגש על ידיטווחי זמנים ועלויות 

 . העירונית עד סוף יוליהנוער 

בין ועדות העוסקות בתהליכים דומים בפרט בנושא סמים ואלכוהול ובטחון בני הנוער  יעשה ניסיון לחיבור. 2
 במרחבים השונים בעיר.  

על ידי סיגל מצר תלמי. בשיתוף מנהלות את סוגיית המנטורים ולהביא משמעויות להעסקת רכז שכזה. יש לבחון . 3
 במחלקה

 יועבר משרון למיכל נדלר.הם. יבפרסומי הקיץ למינ חקו חם של השפ"ה המספר של פרסום. 4

 עיר עתידיות. -יערך תהליך מול ההנדסה ולשכת ראש העיר לתכנון מרכזי בני נוער בתוכניות בניין. 5

 יעשה ניסיון לפתיחת מתחם זולה באזור הפארק או הגן האורבני וזאת בכפוף לאיתור וגיוס כוח אדם. 3

לוועדות לצורך הבהרת החשיבות של נוכחותם ו/או החלפתם  . תערך פנייה ממוקדת לחברי הועדה שאינם מגיעים4
 באחריות סיגל מצר תלמי. .אליהם מוזמנים עדותו ולהתפנות לאם אינם יכולים 

 



 סיגל מצר תלמי, :רשמה                                                                      

 .מזכירת הועדה, מנהלת המחלקה לנוער וצעירים


